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    Directie Landbouw 

Geachte Voorzitter, 
 
In het VAO van 6 februari 2007 heb ik met uw Kamer gesproken over de door mij 
genomen maatregelen voor de bestrijding van PSTVd in kuipplanten. Ik heb uw Kamer 
toegezegd in Europa met kracht te streven naar herstel van een gelijk speelveld en 
onderzoek te doen naar de mogelijkheid van bijstandverlening door andere overheden 
voor de getroffen telers. 
  
Herstel van een gelijk speelveld voor kuipplanten 
Ik heb uw Kamer toegezegd een toets- en meldplicht in te stellen en in het Permanent 
Fytosanitair Comité (PFC) van 15 en 16 februari 2007 het ongelijke speelveld en de 
daarmee samenhangende fytosanitaire risico’s te agenderen.  
 
Per 16 februari 2007 is deze meldplicht van kracht geworden middels een tijdelijke 
maatregel voor planten, die niet door de Plantenziektenkundige Dienst zijn onderzocht op 
de aanwezigheid van PSTVd. Met deze regeling wil ik voorkomen dat besmette planten 
vanuit andere lidstaten in Nederland worden verhandeld. Ontvangers van de betreffende 
kuipplanten moeten kunnen aantonen dat de planten zijn getoetst en vrij bevonden van 
PSTVd. Verder heb ik aangekondigd streng toezicht te zullen houden op de naleving van 
deze regeling. Nederland heeft de voorgenomen maatregelen voor meld- en toetsplicht 
genotificeerd aan de Europese Commissie.  
 
Op 15 februari 2007 heeft een ambtelijke delegatie onder leiding van de directeur van de 
Plantenziektenkundige Dienst de Nederlandse zorgen over het verschil in aanpak tussen 
lidstaten bij de bestrijding van PSTVd in kuipplanten in de vergadering van het PFC naar 
voren gebracht. De delegatie heeft nadrukkelijk kenbaar gemaakt dat Nederland hecht 
aan een zorgvuldige uitvoering van de eisen in richtlijn 2000/29/EC ten aanzien van PSTVd 
door alle lidstaten en een herstel van het gelijke speelveld. 
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In de vergadering is een toelichting gegeven op de Nederlandse maatregelen en de 
achtergronden die voor Nederland aanleiding zijn geweest om een toets- en meldplicht in 
te stellen. Verder is er aangedrongen op snelle afkondiging van vergelijkbare Europese 
maatregelen om te voorkomen dat in het voorliggende handelsseizoen besmette planten 
in het verkeer worden gebracht. 
 
Verschillende lidstaten rapporteerden over de situatie in hun landen en meldden vondsten 
van PSTVd en daartegen genomen maatregelen. De lidstaten toonden begrip voor de 
Nederlandse aanpak en steunden een geharmoniseerde aanpak. De Europese Commissie 
concludeerde dat de situatie ernstiger is dan tot nu toe was ingeschat.  
 
De Europese Commissie zegde toe in het PFC van 23 maart 2007 een voorstel te doen voor 
een geharmoniseerde aanpak van de bestrijding van PSTVd door het instellen van een 
plantenpaspoortplicht voor eindproducten. Voor uitgangsmateriaal bestaat reeds een 
plantenpaspoortplicht. De Europese Commissie riep de lidstaten ook op om, vooruit-
lopend op geharmoniseerde maatregelen, de nationale surveys te intensiveren. Om de 
Europese Commissie te helpen bij een snelle instelling van de plantenpaspoortplicht heb 
ik ambtelijke ondersteuning vanuit Nederland aangeboden. Het voorstel van de Europese 
Commissie zal zo spoedig mogelijk na behandeling in het PFC in stemming gebracht 
worden. Nederland heeft erop aangedrongen om, indien er op 23 maart 2007 voldoende 
draagvlak is, de stemming niet tot het daarna volgende PFC uit te stellen, maar het 
voorstel zo spoedig mogelijk, zonodig in een ander comité, in stemming te brengen.  
 
Ik heb mij langs bovenstaande weg ingezet om te komen tot een geharmoniseerde aanpak 
voor PSTVd in de Europese Unie. Ik verwacht dat de gevraagde harmonisatie spoedig zal 
plaatsvinden, waarmee het gelijke speelveld zich kan herstellen. 
 
Kuipplantentelers met financiële problemen 
Tijdens het VAO van 6 februari 2007 heeft uw Kamer mij verzocht contact op te nemen 
met de minister van Sociale Zaken en Werkgelegenheid (SZW) over het van toepassing 
verklaren van het Besluit bijstandverlening zelfstandigen (Bbz). Daarnaast is mij verzocht 
met de Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG) en de stichting Borgstellingfonds 
voor de Landbouw (BF) in overleg te treden, in het geval dat levensvatbare bedrijven 
continuïteitsproblemen krijgen door de maatregelen in het kader van PSTVd. 
 
In het sociale zekerheidsstelsel fungeert het Bbz als vangnet voor zelfstandigen die een 
tijdelijk inkomensprobleem hebben. Voor een uiteenzetting van aard en voorwaarden van 
het Bbz in relatie tot agrarische ondernemers met schade verwijs ik u naar de brief die ik 
mede namens de staatssecretaris van SZW op 16 maart 2006 aan uw Kamer heb verzonden 
(Kamerstuk 30 300 XIV, nr. 79). In die brief heb ik ook aangegeven dat verruiming van de 
mogelijkheden van het Bbz een onrechtvaardige situatie zou opleveren ten opzichte van 
de reguliere bijstandsverlening die rechthebbenden een inkomen ter hoogte van het 
sociaal minimum garandeert en waarbij, afgezien van een bescheiden vrij te laten 
vermogen, eerst alle eigen middelen dienen te worden aangewend. 
 



   

Datum Kenmerk Paraaf: Vervolgblad 

22 februari 2007 DL. 2007/441 3 

 

 

Navraag bij sectorvertegenwoordigers leert mij dat naar verwachting enkele bedrijven 
(minder dan tien) grote financiële problemen hebben als gevolg van de genomen 
maatregelen. Mogelijk doen deze bedrijven aanspraak op het Bbz, maar zeker is dit op dit 
moment nog niet. Er valt dus nog niets te zeggen over de vraag of levensvatbare bedrijven 
continuïteitsproblemen krijgen door de maatregelen in het kader van PSTVd. Overleg met 
de VNG en BF is derhalve nog niet aan de orde. Overigens kan ik u melden dat levens-
vatbare bedrijven die willen investeren in de toekomst een garantieaanvraag kunnen doen 
bij het BF. Dat past binnen het doel van het fonds: stimuleren van de ontwikkeling van de 
landbouw. Het BF is niet toegesneden op het vervullen van een vangnetfunctie. 
 
DE MINISTER VAN LANDBOUW, NATUUR EN  
VOEDSELKWALITEIT, 
 
 
 
 
dr. C.P. Veerman 


